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P R O T O K Ó Ł Nr XVII/12 

z Sesji Rady Gminy Nowinka odbytej w dniu 
30 listopada 2012 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowince 

 

Obrady XVII sesji otworzył o godz. 10:00 Przewodniczący Rady Waldemar Jedliński, 
powitał przybyłych radnych, sołtysów, mieszkańców Gminy pracowników Urzędu Gminy 
oraz zaproszonych gości. 

− Wójta Gminy Nowinka – Dorotę Winiewicz; 

− Zastępcę Wójta – Ewę Bożenę Konstantynowicz; 
Nie przybyli na sesję zaproszeni goście, czyli Pan Mirosław Strękowski, Pan Daniel 
Hiero- Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg.  
W sesji uczestniczyli następujący radni. 

1. Augustynowicz Jolanta 
2. Bujkowski Jan 
3. Chrulski Marcin 
4. Jedliński Waldemar 
5. Kłoczko Jerzy 
6. Korzun Bogusław 
7. Paszkiewicz Wojciech 
8. Pietrewicz Grzegorz 
9.  Prawdzik Grzegorz 
10. Rowiński Krzysztof 
11. Statkiewicz Krystyna 
12. Topolska Iwona 
13. Zakrzewski Zenon 
14. Zawadzki Robert 

Radny Łazarski Marek przybył później. 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Waldemar Jedliński wypowiadając 
formułę „otwieram XVII Sesję Rady Gminy Nowinka” i stwierdził quorum. Na ustawowy 
skład 15 radnych obecnych było 14 radnych, w związku z tym sesja jest prawomocna 
do podejmowania decyzji.  

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do zatwierdzenia programu obrad. W porządku 
obrad nastąpiły zmiany. Wszyscy radni otrzymali porządek obrad po zmianach. 

Pan Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś uwagi i wnioski do proponowanego 
porządku obrad. 

Głos zabrał Radny Jerzy Kłoczko i wniósł wniosek o zmianę porządku obrad o punkt. Chciał 
wrócić do poprzedniej sesji, sprawy planu naprawczego i zaproponował aby wprowadzić 
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uchwałę czy może punkt- zmianę sprzedaży ośrodka zdrowia wraz z mieszkaniami na 
budynek po kinie i szukanie innych oszczędności. 

Pan Przewodniczący odniósł się do wypowiedzi radnego Jerzego Kłoczki. Mówiąc, że 
chciałby, aby na dzisiejszej sesji skupić się tylko na porządku obrad, jaki był przedstawiony. 
Jeżeli chodzi o ośrodek zdrowia to na tej sesji nie będziemy rozpatrywać wniosku, jest on w 
programie naprawczym i nie podejmiemy żadnej uchwały w tym kierunku i nie mówimy na 
razie nic o sprzedaży. Jeżeli będzie taki temat na sesji następnej to ten temat podejmiemy. 
Skonsultujemy się z mieszkańcami i ujmiemy w porządku obrad. 

Radny Jerzy Kłoczko: Czyli Panie Przewodniczący, na następnej sesji powrócimy do tematu. 

Przewodniczący Rady: Zobaczymy, skonsultujemy się z mieszkańcami i zobaczymy. 

Radny Jerzy Kłoczko: Jeżeli Pan obiecuje i mówi, że na następnej sesji wprowadzi więc ja 
wniosek wycofam, żeby nie mieszać. 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie wniosek Pana Jerzego Kłoczki i radni 
zdecydują. 

Radny Jerzy Kłoczko: Uważam, że sprawa ośrodka jest bardzo ważna, ważniejsza niż inne 
sprawy i proponuje wprowadzenie tego do porządku. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Jerzego Kłoczki, 4 głosami „za”, 10 
głosami „przeciw” wniosek radnego nie przeszedł. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie nowy porządek obrad. 11 głosami „za”, 3 
głosami „wstrzymującymi się” porządek obrad został przyjęty. 

Po głosowaniu ustalono następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XV oraz XVI Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok 

szkolny 2011/2012. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Uchwała w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Komunalnego Biebrza. 
2) Uchwała w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy na lata 2013 - 2017. 
3) Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2012 rok. 
4) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/239/02 Rady Gminy Nowinka z 

dnia 29 sierpnia 2002r. w sprawie utworzenia Biura Obsługi Szkół w Nowince i 
nadania jego Statutu.  
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5) Uchwała w sprawie pozbawienia odcinka drogi wewnętrznej kategorii drogi 
gminnej. 

6) Uchwała w sprawie zaliczenia odcinka drogi powiatowej Nr 1186B do kategorii 
drogi gminnej. 

7) Uchwała w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej. 
8) Uchwała w sprawie zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Powiatu 

Augustowskiego nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 
Nowinka, położonych na terenie gminy Nowinka. 

9) Uchwała w sprawie zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Nowinka 
nieruchomości stanowiących własność Powiatu Augustowskiego, z 
przeznaczeniem na cele publiczne- pod drogę gminną. 

10) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
11) Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportu. 
12) Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru 

podatku rolnego na terenie Gminy Nowinka. 
13) Uchwała w sprawie stawki opłaty miejscowej. 
14) Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
7. Przyjęcie do wymiaru podatku leśnego na 2013 rok średniej ceny sprzedaży drewna 
ogłoszonej w komunikacie prezesa GUS z dnia 19.11.2012  r. w kwocie 186, 42 zł. 
8.Wnioski i interpelacje. 
9.Wolne wnioski. 
10.Zakończenie sesji. 
 

Kolejny 3 punkt porządku obrad:  

Przyjęcie protokołu z XV oraz XVI sesji Rady Gminy Nowinka. Pan Przewodniczący 
wspomniał, iż oba protokoły były do wglądu w biurze obsługi Rady Gminy. Wszyscy radni 
mieli okazję i możliwość zapoznania się z protokołami. Żadny z zapytanych radnych nie miał 
uwag ani wniosków do protokołów. W związku, z czym Przewodniczący Rady poddał oba 
protokoły pod głosowanie. 11 głosami „za”, oraz 3 glosami „wstrzymującymi się” protokół 
z XV oraz XVI sesji Rady Gminy Nowinka został przyjęty. 

Kolejny punkt 4 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym  

Uchwały podjęte na XIV sesji Rady Gminy Nowinka dnia 27.09.2012 r.:  

1. Uchwała Nr XIV/91/12 z dnia 27 września 2012 r. w sprawie ustalenia wysokości 
opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych; 

1. Uchwała Nr XIV/92/12 z dnia 27 września 2012 r. w sprawie zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowinka; 



4 

 

2. Uchwała Nr XIV/93/12 z dnia 27 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy 
Nowinka na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu wyborczym; 

3. Uchwała Nr XIV/94/12 z dnia 27 września 2012 r. w sprawie podziału Gminy 
Nowinka na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. 

Uchwały podjęte XV sesji Rady Gminy Nowinka dnia 26.09.2012 r: 

1. Uchwała Nr XV/95/12 z dnia 26 października 2012 r. w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy. 

2. Uchwała Nr XV/96/12 z dnia 26 października 2012r. wyboru Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy. 

3. Uchwała Nr XV/97/12 z dnia 26 października 2012 r. w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej i ustalenia jej składu osobowego. 

4. Uchwała Nr XV/98/12 z dnia 26 października 2012 r. sprawie ustalenia liczby i 
rodzaju stałych komisji Rady Gminy oraz liczby ich członków. 

5. Uchwała Nr XV/99/12 z dnia 26 października 2012 r. sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury, Rolnictwa i Spraw Społecznych. 

6. Uchwała Nr XV/100/12 z dnia 26 października 2012 r. w sprawie ustalenia wysokości 
diet radnym, członkom komisji problemowych, Przewodniczącemu Rady Gminy i 
Sołtysom oraz zasad ich wypłacania. 

Uchwały podjęte XVI  Nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Nowinka dnia 14.11.2012 r.: 

1. Uchwała Nr XVI/101/12 z dnia 14 listopada 2012 r. w sprawie przyjęcia programu 
naprawczego finansów Gminy Nowinka 

2. Uchwała Nr XVI/102/12 z dnia 14 listopada 2012 r. w sprawie pożyczki z budżetu 
Państwa w ramach postępowań ostrożnościowych i naprawczych. 

Zarządzenia Wójta: 

1. Zarządzenie nr 57/12 - z dnia 16 października 2012 r. w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2012 r. 

2. Zarządzenie nr 58/12 - z dnia 26 października 2012 r. w sprawie ustalenia dnia 
wolnego od pracy w 2012 roku dla pracowników Urzędu Gminy Nowinka. 

3. Zarządzenie nr 59/12 - z dnia 29 października 2012 r. w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2012 r. 

4. Zarządzenie nr 60/12 - z dnia 29 października 2012 r. w sprawie podanie do 
publicznej wiadomości kwartalnej informacji o wykonaniu budżetu gminy za III 
kwartał 2012 r. 

5. Zarządzenie nr 62/12 - z dnia 31 października 2012 r. w sprawie określenia sposobu 
wykonania uchwały Rady Gminy Nowinka. 
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6. Zarządzenie nr 63/12 - z dnia 15 listopada 2012 r. w sprawie projektu budżetu gminy 
na 2013 rok. 

7. Zarządzenie nr 64/12 - z dnia 15 listopada 2012 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 

Ponadto istotne sprawy to: 

1. 3 października odbyła się inspekcja Starostwa Powiatowego w sprawie nierozliczania 
ilości pobieranego żwiru ze żwirowni gminnej w Bryzglu. Kontrolą objęto  III kwartał 
2009r. Okazało się, że pobrano o 16 742,2 ton więcej niż wykazano w kwartalnej 
informacji. Z tego tytułu Starosta nałożył na Gminę karę pieniężną w wysokości  
8 036,26zł; 

2. 3 października odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy PALWOOD celem 
omówienia  kolejnych etapów prac budowlanych; 

3. 3 października odbyło się spotkanie z mieszkańcami, którzy nie wyrażali zgody na 
przejście sieci kanalizacyjnej przez swoje grunty; 

4. 4 października odbyło się spotkanie informacyjne z mieszkańcami, które 
zorganizowane było w szkole podstawowej w Olszance. Tematem spotkania między 
innymi było omówienie sytuacji finansowej gminy ; 

5. 5 października takie same spotkanie odbyło się w szkole podstawowej w Monkiniach. 
Frekwencja na obu spotkaniach była dość niska. 

6. 10 października odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy EKOLOBUD celem 
omówienia  kolejnych etapów prac budowlanych; 

7. 12 października odbyły się w szkołach uroczystości z okazji Dnia Nauczyciela. 
8. 17 października odbyło się  w Białymstoku spotkanie z przedstawicielem WFOŚiGW 

w sprawie programu „Zrównoważony Rozwój Rejonu Rzeki Rospudy”; 
9. 18 października odbyło się w Warszawie spotkanie z finansistą dr Jackiem Sierakiem, 

na którym razem z Panią Skarbnik omawiałyśmy  możliwości ratowania naszej 
Gminy; 

10. 19 października odbyło się w Raczkach spotkanie przedstawicieli NFOŚiGW ,  
WFOŚiGW oraz wójtów 5 gmin z udziałem Pana Leszka Cieślika. Na spotkaniu 
omawiane były etapy realizacji projektu oraz pojawiające się trudności. Były Poseł 
wystąpił z apelem do Wójtów o dokończenie programu zgodnie z wcześniejszymi 
założeniami; 

11. 22 października odbyło się spotkanie z przedstawicielami OSP w Bryzglu; 
12. 26 października odbyła się uroczysta sesja Rady Gminy, na której nastąpiło 

zaprzysiężenie nowych członków Rady; 
13. 30 października odbyło się spotkanie z Komendantem Państwowej Straży Pożarnej, na 

którym omówione zostały sprawy dotyczące przystąpienia OSP Bryzgiel do 
Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego i związanych z tym możliwości; 

14. 5 listopada odbyło się w Białymstoku spotkanie z Panią Dyrektor Wydziału Prawnego 
i Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego w sprawie Programu Naprawczego Finansów 
Gminy Nowinka; 
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15. 7 listopada została podpisana umowa brokerska dotycząca ubezpieczenia mienia 
gminnego; 

16. 12 listopada odbyło się po raz drugi uroczyste pasowanie na Przedszkolaka w naszym 
przedszkolu w Olszance; 

17. 14 listopada odbyło się uroczyste wręczenie medali za długoletnie pożycie 
małżeńskie, odznaczone zostały 4 pary z 50 letnim stażem małżeńskim; 

18. 17 listopada odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Gminy, na której został uchwalony 
Program Naprawczy Finansów Gminy Nowinka. Program ten opracował zespół 
pracowników Urzędu Gminy  pracując nad tym po kilkanaście godzin dziennie. 
Bardzo dziękuję za ciężką pracę, na razie niestety tylko słowem; 

19. 15 listopada odbyło się spotkanie z Dyrektorem  Poczty Polskiej, na którym 
omówione były zmiany w funkcjonowaniu placówek pocztowych; 

20. 15 listopada odbyło się spotkanie z przedstawicielami Wojewódzkiego Inspektoratu 
Budowy w Białymstoku, na którym poruszono problemy wynikające z 
nieprawidłowości  budowy pomostów niektórych mieszkańców; 

21. 20 listopada odbyło się w Białymstoku spotkanie wójtów z zarządem Wodociągów 
Podlaskich,  na którym omówiona została  m.in. działalność spółki w 2012r; 

22. 22 listopada odbyło się podsumowanie projektu „ Nowinka! Pomysł na naszą wieś” 
realizowanego przez Gminny Ośrodek Kultury w Nowince i Stowarzyszenie 
„Wspólnota Puszczy”, podczas którego m.in. omówiono działalność  GOK. Projekt 
przeznaczony był dla osób w wieku 60+ i obejmował zajęcia m.in.: deocupage, 
warsztaty kulinarne, wyrób nalewek, zajęcia z terapeutą, zajęcia taneczne oraz 
warsztaty Internetowe. Poza tym w różnych zajęciach organizowanych przez GOK 
systematycznie bierze udział  98 osób i dodatkowo osoby z projektów. Są to miedzy 
innymi zajęcia z Aerobiku (2xtydz.), zajęcia taneczne (grupa zaawansowana – 2xtydz; 
grupa początkująca starsza 11-16lat – 1xtydz i grupa początkująca młodsza 5-10lat – 
1xtydz), zajęcia nauki gry na gitarze (2 grupy po 1 spotkaniu tygodniowo), zajęcia 
plastyczne (1xtydz), wioska Internetowa (codziennie). 

23. 23 listopada odbyło się spotkanie z Profesor Barbarą Kudrycką Ministrem Nauki i 
Szkolnictwa Wyższego, na którym omówiona została sytuacja finansowa naszej 
Gminy; 

24. 23 listopada odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie omówienia 
możliwości zmiany zapisu Rozporządzenia Wojewody dotyczącego Obszaru 
Chronionego Krajobrazu „Dolina Rospudy” z 2005r.; 

25. 27 listopada odbyło się podsumowanie projektu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej „Mam pomysł na aktywność”,  przeznaczony dla podopiecznych GOPS, 
który trwał od 1 sierpnia 2012r. Wartość projektu to 66 951zł, z czego 59 921zł to 
dofinansowanie z UE. Podczas projektu beneficjenci m.in. mieli konsultacje 
diagnostyczne z pedagogiem, warsztaty grupowe z doradcą zawodowym, warsztaty z 
zakresu motywacji i kształtowania postaw, kursy zawodowe dzięki którym 6 osób 
ukończyło kurs zawodowy Opiekun osób starszych, 7 osób uczestniczyło w kursie 
prawa jazdy kat.B, 5 osób uczestniczyło w kursie zawodowym Magazynier wózków 
widłowych (tu szczególnie pochwalić należy 2 panie, które również ukończyły ten 
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kurs), 11 osób ukończyło kurs komputerowy. Gratuluję Pani Kierownik za powzięcie 
tych działań. 

26. 28 listopada odbyło się Szkolenie Obronne Gminy Nowinka w którym wzięli udział 
wszyscy pracownicy Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych; 

27. 29 listopada odbyło się  spotkanie z przedstawicielami Wodociągów Podlaskich i 
firmą EKOLOBUD w sprawie zakończenia prac budowlanych w miejscowościach 
Kopanica i Tobołowo; 

28.  W okresie sprawozdawczym ogłoszono następujące przetargi: 

• „Dowóz dzieci z orzeczeniem niepełnosprawności z terenu Gmina Nowinka do szkół 
w Augustowie w roku szkolnym 2012/2013; 

• „Dostawa oleju opałowego i węgla do jednostek organizacyjnych Gminy Nowinka 
oraz dostawa oleju napędowego”; 

• „Zimowe utrzymanie dróg gminnych na terenie Gminy Nowinka” 

29.  W zakresie funduszu sołeckiego wykonano: 

• Urządzenie boiska w miejscowości Juryzdyka; 
• Czyszczenie rowów w miejscowości Ateny; 
• Urządzenie terenu plaży gminnej w miejscowości Tobołowo; 
• Czyszczenie rowów oraz wymiana przepustów w miejscowości Cisówek; 
• Wykonanie tablicy w miejscowości Ateny. 

30.  Nasi mieszkańcy ogółem wypożyczyli we wszystkich punktach bibliotecznych 1680 
książek i czasopism; 

31.  Ogółem w Urzędzie Gminy i Gminnym Ośrodków Pomocy Społecznej: 

• wydano 464 decyzje administracyjne; 
• przyjęto 841 wniosków od mieszkańców; 
• przyjęto 786 pism zarejestrowanych w dzienniku korespondencji Urzędu Gminy. 

Każde pismo po nadaniu numeru i wpisaniu do dziennika jest dekretowane do 
konkretnej osoby, która podejmuje odpowiednie kroki stosowne do treści pisma; 

• odbyto 77 indywidualnych wywiadów środowiskowych; 

Są to dane w większości jedynie ilościowe nie oddające ogromu pracy jaki wkładają w to 
pracownicy Urzędu dbający o Państwa obsługę. Za każdym stworzonym dokumentem kryje 
się konkretna osoba, która go sporządzała, jej wiedza i zaangażowanie.  Pamiętajmy  o tym, 
zanim wydamy opinię o pracy urzędników. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby się odnieść do sprawozdania Wójta. 

Radny Grzegorz Pietrewicz: Chciałbym się odnieść do wczorajszego dnia, czyli 29.11 
odnośnie spotkania z wodociągami czy padły jakieś decyzje odnośnie wody? 
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Pani Wójt: Udzieliła odpowiedzi mówiąc, że po wizycie Pana Prezesa Wodociągów 
Podlaskich wraz z kierownikiem, omawialiśmy sprawy Kopanicy i Tobołowa, ale to się wiąże 
z tym, że nie zaplanowano w projekcie wcześniej modernizacji hydroforni w Bryzglu. I 
dlatego tak jak oczyszczalnia w Bryzglu przyjmie 200 m3 ścieków tak i wodę niestety nie są 
wystarczające ilości. To jest 27m3 na dobę, średnia to jest 203 m3 a zapotrzebowanie średnie 
od stycznia do grudnia wydajność 118 m, więc wydawało się, że dobrze. Natomiast wiadomo, 
że w styczniu, lutym, marcu pobór jest mniejszy natomiast nasiliła się już od długiego 
majowego weekendu i trwa mniej więcej do połowy września. Wtedy, kiedy do nas 
przyjeżdżają turyści i wtedy zapotrzebowanie w tym roku, chyba w lipcu wzrosło do 240 
metrów i przekroczyło wydajność pompy i rzeczywiście niestety nie udało się dl wszystkich 
mieszkańców dostarczyć tej wody. Od już 1, 5 roku staramy się żeby jednak móc 
wymodernizować tę hydrofornię. Były wstępne deklarację Pani Dyrektor z Narodowego 
Funduszu, która wyraziła zgodę na to żeby dokonane już plany i projekty potraktować, jako 
wkład własny, a reszta to refundacja i wtedy zmieścilibyśmy się w kwocie i moglibyśmy 
wymodernizować i wyremontować tą hydrofornię. Natomiast w ostatnich obliczeniach 
okazało się, że Narodowy Ochrony Środowiska stwierdził, że na terenach właśnie tych 5 
miejscowości jest 66% lewy wyciek wody gdzie w Nowince np. straty wody mają się w 
granicy 15%, więc tak naprawdę 15%-20% jest to rzecz naturalna z racji tego, że niektórzy 
mieszkańcy pozwalają sobie np. żeby wykonać lewe przyłącza. Wiemy, że ta na terenie 
naszej gminy również są, ja już wiem o kilkunastu takich lewych przyłączy, podejrzewam, że 
ich jest więcej. Natomiast również zdarzają się otwarte zacieki i to SA te straty wody 
naturalne i przewidziane. Natomiast w tym Bryzglu 66% to jest kwota w ogóle przerażająca i 
w tym momencie Narodowy Fundusz powiedział, że „złodziejom to my pieniędzy nie 
dajemy”. I teraz musimy ta sprawę wyjaśnić. Rozmawialiśmy na ten temat z firma, która 
wykonała te wodociągi, oni zdaja sobie z tego sprawę, że rzeczywiście część jakiś lewych 
przyłączy zostało wykonanych, natomiast większość z tej straty to jest po prostu płukanie 
tych sieci bezpośrednio przed odbiorem. I dlatego też Wodociągi Podlaskie zobowiązały się 
do rzetelnego wyliczenia włącznie z tym płukaniem sieci, na pewno ten odsetek lewego 
poboru mocna spadnie. 

Radny Pietrewicz: Strasznie długo to trwa? 

Pani Wójt: Bardzo długo i w dodatku, bo to już policzone i jak Wodociągi wstępnie to 
policzyły to okazało się, że nie 66% lewego wycieku, a 69% i teraz żeby to wszystko móc 
przedstawić na liczbach. To pismo, które mogłoby przyjść o 69% wycieku skreśliłyby nasze 
szanse na refundacje. 

Kolejny punkt 5 porządku obrad: 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego za rok szkolny 
2011/2012 przedstawiony prze Zastępcę Wójta Panią Ewę Konstantynowicz stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  
Po przedstawieniu informacji wywiązała się dyskusja na temat nauczycieli i dzieci oraz o 
złych wynikach. 
Anna Trocka sołtys wsi Gatne Drugie wspomniała, iż w szkole w Nowince jest problem z 
nauczycielami, bo niektóre dzieci reprezentują szkołę w zawodach, a nauczycieli nie 
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interesuje, że dzieci jeżdżą na zawody tylko ma mieć na następną lekcję wszystko 
uzupełnione. Nie ma zrozumienia u nauczycieli, że dziecko reprezentuje szkołę. 
Pani Ewa Konstantynowicz uspokoiła Panią sołtys. 
Pan Michał Okrągły powiedział, że dzięki nauczycielom jesteśmy na tej sali, rozumiemy, co 
do nas mówią. I proponuję na przyszłość, bo są trzy Panie dyrektorki, zaprosić na sesję, niech 
bronią swoich szkół. 
Kolejny punkt 6 głosowanie nad uchwałami: 
 
AD.6. 1) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie 
Związku Komunalnego Biebrza. 
Pani Wójt wyjaśniła, iż w związku z tym ze przygotowujemy się do całkowitej zmiany 
funkcjonowania gospodarki śmieciowej w naszej gminie. Od 1.01.2012 weszła ustawa, że 
musimy do końca lipca 2013 roku musimy uregulować swoją gospodarkę odpadami i 
przekazać ją w ręce firm, związków, które będą mogły zorganizować odbiór zarówno 
bezpośredni od danego mieszkańca jak i potem coś z tymi naszymi śmieciami zrobić. Nie 
będzie już typowych wysypisk. One będą najpierw przerabiane, co będzie można odzyskać to 
będzie odzyskane, reszta będzie ulegała spaleniu w spalarni. I żeby móc to wszystko 
zorganizować, związek komunalny Biebrza musiał wprowadzić zmiany w swoim własnym 
dokumencie- statucie, który pozwalał na zorganizowanie wśród tych 21 gmin, które, 
przystąpiły do tego związku właśnie regulacji odbioru od państwa tych śmieci. Ten zapis jest 
po to, aby otworzyć drogę dla związków, natomiast nie jest jeszcze do końca pewnie czy to 
związek w 100% będzie przejmował zadania własne gminy- czyli tą regulację gospodarki 
odpadami, cz też będziemy to robić po części, czyli cześć gmina, część związek. Skąd to 
wynika, dlatego, że związek jest przygotowany żeby wziąć wszystkie działania i czynności 
większości gmin, które przystąpiły, również życzyły sobie tego, przystępując do tego 
związku, wykupując udziały.   Natomiast RIO zakwestionowało niektóre czynności min. takie 
że będzie np. związek pobierał w 100 % opłatę od danego mieszkańca na swoje i tylko swoje 
wyłącznie konto. Na razie trwa wyjaśnienie tej sprawy. Do końca grudnia musimy podjąć 
uchwały odnośnie stawek, które będziemy musieli płacić za śmieci odnośnie tego, kto będzie 
odbiorca. Ministerstwo to wszystko wyjaśnione i są różne opinie. 
Pyt. Mieszkańca: Jak to będzie naliczane? 
Pani Wójt odpowiedziała, że będą wysłane do każdego mieszkańca deklaracje 
najprawdopodobniej ta deklaracja będzie przygotowywana przez Biebrzę. Natomiast my, jako 
urząd i mam nadzieje sołtysi, również w tym pomogą, żeby te deklaracje dotarły do danych 
mieszkańców. W tej deklaracji będziemy dość szczegółowo pytani min. też będzie takie 
pytanie ile osób zamieszkuje fizyczne dany lokal i nie czy jest tam zameldowanych 10 osób, a 
wszyscy pracują za granicą, tylko ile fizycznie mieszka i od tych fizycznie mieszkających 
będzie naliczana opłata. 
To są zmiany w ich statucie, nas natychmiast w grudniu czeka przyjęcie regulaminu, gdzie 
będą wyszczególnione już takie sprawy, o których tu Państwo mówicie, regulamin musimy 
uchwalić. 
Radny Grzegorz Pietrewicz: A co z przyjezdnymi? 
Pani Wójt: Przyjezdny będzie płacił, np. 1/12 jeżeli przez miesiąc na terenie naszej gminy 
będzie przebywał. To zostanie rozliczony 1/12 średniej płacy.  A kto go policzy to już od 
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Państwa zależy, bo to Państwo w swoich domach tych ludzi będziecie przyjmować. Bo są 
letnicy, którzy mają swoje domy i w nich pomieszkują, są letnicy, którzy Przyjmowani są 
przez konkretnych gospodarzy, tak w agroturystykach, hotelach, pensjonatach itd. i w 
momencie, kiedy Państwo nie zgłaszacie bytności takiego turysty w swoich domach, to nikt 
go nie wychwyci, bo nikt nie będzie w Państwach księgi zaglądał ile tych ludzi do 
 Państwa przyjechało. Natomiast te osoby, które mają swoje domy, do nich te 
deklaracje będą wysyłane i oni również będą musieli w tych deklaracjach się zdeklarować 
dokładnie czy w tym domu będą mieszkać miesiąc w roku czy więcej. 
Przewodniczący Rady Waldemar Jedliński poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 
przyjęcia zmian w Statucie Związku Komunalnego Biebrza. Jednomyślnie 15 głosami „za” 
uchwała została podjęta. 
Przewodniczący Rady zarządził 15 minut przerwy.(godz.12.30) 
Po czym o godz. 12.45 wznowił obrady. 
Ad.6. 2) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2013 – 2017 i poprosił 
pracownika Urzędu Gminy Emilię Zielińską, aby zreferowała i przedstawiła, co jest w 
załączniku uchwały.(co stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Zielińskiej za zreferowanie załącznika i 
przeszedł do głosowania nad uchwałą. 
Radny Korzun: Jak jest naliczany ten wynajem, za metr liczony? 
Pani Zielińska: Tak, wszystko jest za metr. 
Radny Korzun: A jaka jest kwota wynajmu? 
Pani Zielińska: 2 zł, jest to stawka bazowa i od tego patrzymy, jakie są właśnie media to 
podwyższamy lub np. jak nie na wodociągu i kanalizacji to obniżamy. 
Radna Jolanta Augustynowicz: A jak jest z płatnością za czynsz? Czy są jakieś zaległości? 
Pani Zielińska: Ogólnie wpływają, tylko Bonarscy mają zaległość. 
Po wyczerpaniu wniosków Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 
2013 – 2017.W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 11 głosami „za”, 4 
głosami „wstrzymał się”  podjęła uchwałę. 
 
Ad.6. 3) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2012 rok. Po czym poprosił Panią Ewę Nakielską o krótkie zreferowanie 
uchwały (załącznik nr 3). 
Radny Jerzy Kłoczko: Za, co został ukarany ten wykonawca? 
Pani Wójt: Nie został jeszcze tak naprawdę ukarany do końca, bo sprawa jest w sądzie. 
Chodzi o to, że przy projektowaniu inwestycji polegającej na budowie sieci kanalizacyjno- 
wodociągowej Kopania, Tobołowo powstały pewne nieprawidłowości, raz z naruszenia tego, 
że nie ujęto wszystkich mieszkańców chętnych, a dwa umowa nie została wykonano w 
terminie a po roku. W tej chwili wykonawca wystawił nam dwie faktury, których nie 
opłaciliśmy, natomiast sprawa jest w sądzie i w zależności od wyniku sprawy będziemy mogli 
naliczyć karę w wysokości nieopłaconych faktur. Być może, jeżeli sąd tak zadecyduje trzeba 
będzie temu Panu zapłacić. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
na 2012 rok. W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 14 głosami „za”, 1 
głosem „ wstrzymał się” podjęła uchwałę. 
Ad.6. 4). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały zmiany sprawie zmiany 
uchwały Nr XXXIV/239/02 Rady Gminy Nowinka z dnia 29 sierpnia 2002r. w sprawie 
utworzenia Biura Obsługi Szkół w Nowince i nadania jego Statutu. 
 Po czym poprosił zastępcę Wójta o krótkie przedstawienie projektu uchwały. 
Z-ca Wójta po krótce opowiedziała o zmianach. Zmiany, które są proponowane dotyczą 
uaktualnienia przepisów w sprawie gospodarki finansowej Biura Obsługi Szkół jak również 
jest określenie „zarząd gminy” już te określenie nie funkcjonuje, funkcjonuje tylko określenie 
„Wójt”, dlatego też uaktualnia się ten statut, bowiem był podejmowany w 2002 r. jest 
uaktualniony do przepisów, które teraz obowiązują. 
Po czym Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę. 
Ad.6.5). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie pozbawienia 
odcinka drogi wewnętrznej do kategorii drogi gminnej. Po czym poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 15 głosami „przeciw” uchwała 
została odrzucona i nieprzyjęta. 
Ad.6.6). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia 
odcinka drogi powiatowej Nr 1186B do kategorii drogi gminnej i poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. W wyniku przeprowadzonego glosowania Rada Gminy 15 głosami „przeciw” 
uchwała została odrzucona i niepodjęta. 
Ad.6.7). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 
przebiegu drogi gminnej i poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 15 głosami „przeciw” uchwała została odrzucona i 
niepodjęta. 
Ad.6.8). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zgody na 
nieodpłatne przekazanie na rzecz Powiatu Augustowskiego nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy Nowinka, położonych na terenie gminy Nowinka i poddał pod 
głosowanie. W wyniku głosowania 15 głosami „przeciw” uchwała została odrzucona i 
niepodjęta. 
Ad.6.9). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zgody na 
nieodpłatne przejęcie przez Gminę Nowinka nieruchomości stanowiących własność Powiatu 
Augustowskiego, z przeznaczeniem na cele publiczne- pod drogę gminną i poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. Wyniku głosowania 15 głosami „przeciw” uchwała został 
odrzucona i niepodjęta. 
Ad.6.10). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Radny Grzegorz Pietrewicz poprosił o wyjaśnienie, czym się kierowano, że te stawki wzrosły. 
Pani Katarzyna Czerwińska: Jeżeli chodzi o wszystkie podmioty opodatkowane, oprócz 
budynków działalności gospodarczej to wzrost ten jest w stosunku do półrocza roku 
poprzedniego czyli 4%. Natomiast, jeżeli chodzi o budynki z działalności gospodarczej 
wzrosły o 10%. Związane jest to z tym, że od 2012 r. składka obowiązywała do tej pory i nie 
było podwyżek od 2 lat. 
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Pani Wójt wyjaśniła, że wzrost zależy również od ściągalności. Nie 100% podatników płaci 
podatek. My możemy zakładać i zakładamy, że 100% mieszkańców prawidłowo policzy 
swoje lokale użytkowe i mieszkalne i grzecznie zapłaci, tak jak to robi większość, ale nie 
wszyscy. Dlatego plan jest inny a wykonanie zawsze jest inne. Natomiast wzrost podatku w 
ogóle podyktowany jest w tym roku koniecznością narzucenia jakichkolwiek zwyżek, z racji 
pisania planu naprawczego, z racji ratowania ostatkiem sił takiej sytuacji, jaka zaistniała. 
Ministerstwo finansów nie chce w ogóle patrzeć na plan naprawczy, w którym gmina czy 
jakaś inna jednostka starająca się o pożyczkę z budżetu państwa nie wykaże maksymalnych 
dochodów i maksymalnych cięć wydatkowych. Nikt nie będzie z nami rozmawiał, jeżeli my 
nie podniesiemy podatków, jeżeli nie spróbujemy sprzedać czegoś, co jest do sprzedania, 
jeżeli nie wykonamy drastycznych cięć. Podobnie jak w Sejnach. Za darmo nikt nam tej 
pożyczki nie da. My wnioskujemy o pożyczkę 10 mln zł. to jest 1/6 całej puli przeznaczonej 
na cały nasz kraj. Gdzie już w tej chwili jest kilkadziesiąt wniosków przez same szpitale, ale 
na sumę 10- krotnie przekraczającą pulę, my się bijemy aż o 1/6. Z racji tego rozmawialiśmy 
ze wszystkimi ministrami, z Panią Minister Departamentu Finansów Samorządowych, 
byliśmy u wojewody, kierownika departamentu. Najpierw ten plan musi się obronić sam, 
jeżeli ministerstwo znajdzie gdzieś, chociaż jeszcze coś do wyciągnięcia tej gminy to nam ten 
plan odrzuci. My nie mamy czasu na to żeby się bawić krok po kroku może przyjmą może 
odrzucą, bo my albo dostaniemy tą pożyczkę w I półroczu 2013 r. albo leżymy. Przychodzi 
do na zarząd komisaryczny i nikt nie będzie pytał czy chcemy sprzedać i czy chcemy 
oszczędzać, za czym i na czym, Pojdą cięcia nie 14% jak my do tej pory zrobiliśmy tylko 
dużo więcej i nikt nie będzie pytał ani radnych ani wójta, bo nie będzie ani radnych ani wójta. 
Albo wóz albo przewóz. 2013- 2014 są najgorszymi latami w  naszej gminie w tym 
momencie. Boję się, że ministerstwo nam zarzuci, że nie wyciągnęliśmy tych stawek 
maksymalnie. 
Piotr Antonowicz: Pani Wójt nie zgadzam się z Panią, w tej chwili tylko ma Pani nieściągalne 
podatki w tym roku i na drugi rok ta sama nieosiągalność będzie Pani miała. Ale Panie wie, 
skarbnik wie ile Pani z tych podatków ma dochodu. 
Pani Wójt: 1.300.000 ze wszystkich podatków zebraliśmy w 2012 roku. 
Po wystąpieniu Pani Wójt Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania Rada Gminy 11 głosami „za”, 2 glosami „przeciw” i 2 
glosami „wstrzymał się” podjęła uchwałę. 
Ad.6.11) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wysokości 
stawek podatku od środków transportowych: 

UCHWAŁ NR ......./...../12 
RADY GMINY NOWINKA 

z dnia 30 listopada 2012 r. 
w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Na podstawie art.18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. 
U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591, z 2002 r. Nr 23, poz. 220, Nr 62, poz. 558, Nr 113, poz. 984, 
Nr 153, poz. 1271, Nr 214, poz. 1806, z 2003 r. Nr 80, poz. 717, Nr 162, poz. 1568, z 2004 r. 
Nr 102, poz. 1055, Nr 116, poz. 1203, Nr 167, poz. 1759, z 2005 r. Nr 172, poz. 1441, Nr 
175, poz. 1457, z 2006 r. Nr 17, poz. 128, Nr 181, poz. 1337, z 2007 r. Nr 48, poz. 327, Nr 
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138, poz. 974, Nr 173, poz. 1218, z 2008 r. Nr 180, poz. 1111, Nr 223, poz. 1458, z 2009 r. Nr 
52, poz. 420, Nr 157, poz. 1241, z 2010 r. Nr 28, poz. 142 i 146, Nr 40, poz. 230, Nr 106, poz. 
675, z 2011 r. Nr 21, poz. 113, Nr 117, poz. 679, Nr 134, poz. 777, Nr 149, poz. 887, Nr 217, 
poz. 1281, z 2012 r. poz. 567) i art. 10 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i 
opłatach lokalnych (tj. Dz. U. z 2010 r. Nr 95, poz. 613, Nr 96, poz. 620, Nr 225, poz. 1461, 
Nr 226, poz. 1475, z 2011 r. Nr 102, poz. 584, Nr 112, poz. 654, Nr 171, poz. 1016, Nr 232, 
poz. 1378) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Określa się następujące stawki podatku od środków transportowych obowiązujące 
na terenie Gminy Nowinka: 
1) od samochodu ciężarowego, o którym mowa w art. 8 pkt 1 ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych 
o dopuszczalnej masie całkowitej: 
- powyżej 3,5 tony do 5,5 włącznie – 810,87 zł; 
- powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 1200,00 zł; 
- powyżej 9 ton do poniżej 12 ton – 1600,00 zł. 
2) od samochodów ciężarowych o których mowa w art. 8 pkt 2 ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych z zawieszeniem pneumatycznym lub zawieszeniem uznanym za równoważne 
i innym systemem zawieszenia osi jezdnych 
Liczba osi i dopuszczalna 

masa całkowita (w 
tonach) 

 Minimalna stawka podatku (w złotych) 

 

nie mniej niż 

 

 mniej niż 

 

 oś jezdna (osie jezdne) z zawieszeniem 
pneumatycznym lub zawieszeniem 

uznanym za równoważne 

 inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 

1  2  3  4 

Dwie osie 

12  13 1000,00 2000,00 

13  14 1100,00 2300,00 

14  15 1150,00 2500,00 

15   1250,00 2600,00 

Trzy osie 

12  17 900,00 1700,00 

17  19 1100,00 2200,00 

19  21 1200,00 2500,00 

21  23 1500,00 2700,00 
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23  25 1700,00 3000,00 

25   1800,00 3050,00 

Cztery osie i więcej 

12  25 2500,00 2600,00 

25  27 2600,00 2700,00 

27  29 2700,00 3000,00 

29  31 2800,00 3000,00 

31   2900,00 3000,00 

 
3) od ciągników siodłowych i balastowych, o których mowa w art.8 pkt 3 ustawy o podatkach 
i opłatach lokalnych przystosowanych do używania łącznie z naczepą lub przyczepą 
o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów 
- od 3,5 tony i do 5,5 ton włącznie – 1300,00 zł; 
- powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 1650,00 zł; 
- powyżej 9 ton i poniżej 12 ton – 1850,00 zł. 
4) od ciągników siodłowych i balastowych, o których mowa w art. 8 pkt 4 ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych przystosowanych do używania łącznie z naczepą 
lub przyczepą z zawieszeniem pneumatycznym lub zawieszeniem uznawanym 
za równoważne i innym systemem zawieszenia osi jezdnych 

Liczba osi i dopuszczalna masa 
całkowita zespołu pojazdów: ciągnik 

siodłowy + naczepa, ciągnik balastowy 
+ przyczepa (w tonach) 

 Stawka podatku (w złotych) 

nie mniej niż  mniej niż  oś jezdna (osie jezdne) z 
zawieszeniem pneumatycznym 
lub zawieszeniem uznanym za 

równoważne 

 inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 

1  2  3  4 

Dwie osie 

12  18 1000,00 1500,00 

18  25 2150,00 2300,00 

25  31 2200,00 2300,00 

31   2300,00 2350,00 
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Trzy osie i więcej 

12  40 2300,00 2600,00 

40   2800,00 3000,00 

 
5) od przyczep i naczep, o których mowa w art. 8 pkt. 5 ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą 
od 7 ton i poniżej 12 ton (z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 
prowadzona przez podatnika podatku rolnego) – 800,00 zł. 
6) od przyczep i naczep, o których mowa w art. 8 pkt. 6 ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych, z zawieszeniem pneumatycznym lub zawieszeniem uznawanym za równoważne 
i innym systemem zawieszenia osi jezdnych z wyjątkiem związanych wyłącznie 
z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego 

Liczba osi i dopuszczalna masa 
całkowita zespołu pojazdów: 

naczepa/przyczepa + pojazd silnikowy 
(w tonach) 

 Minimalna stawka podatku (w złotych) 

nie mniej niż  mniej niż  oś jezdna (osie jezdne) z 
zawieszeniem pneumatycznym 
lub zawieszeniem uznanym za 

równoważne 

 inne systemy 
zawieszenia osi 

jezdnych 

1  2  3  4 

Jedna oś 

12  18 420,00 600,00 

18  25 600,00 1000,00 

25   700,00 1100,00 

Dwie osie 

12  28 500,00 600,00 

28  33 1100,00 1200,00 

33  36 1350,00 1600,00 

36  38 1700,00 1800,00 

38  1900,00 2000,00 

Trzy osie i więcej 

12  36 1200,00 1500,00 
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36 38  1350,00 1700,00 

38  1650,00 2100,00 

 
7) od autobusów o liczbie miejsc do siedzenia: 
- mniej niż 30 miejsc – 1893,80 zł; 
- równej lub wyższej niż 30 miejsc – 2394,29 zł. 
§ 2. Traci moc Uchwała Nr IX/65/11Rady Gminy Nowinka z dnia 9 grudnia 2011 r. 
w sprawie stawek podatku od środków transportowych (Dz. Urz. Woj. Podlaskiego 
2011.310.4076). 
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi. 
§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie czternastu dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Podlaskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2012 roku 
  
Po czym poprosił o wnioski do uchwały. 
Padło pytanie od mieszkańca o ile wzrośnie podatek? 
Pani Czerwińska: ogólnie 40% jest cala podwyżka. Ta podwyżka obejmuje wszystkie stawki 
podatku, w tym samochodów z zawieszeniem równoważnie nie pneumatycznym i nie 
równoważnym, czyli z 1 zawieszeniem, które mamy 1 w gminie, więc ogólne podwyżka też 
jest 10% w przeszedł do stosunku do wszystkich podatników na terenie naszej gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do głosowania nad projektem uchwały. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania Rada Gminy 11 głosami „za” 1 głosem „przeciw” i 3 
głosami „wstrzymał się”  podjęła uchwałę. 
Ad.6.12). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Nowinka. Po 
czym zapytał radnych czy mają uwagi do projektu uchwały. 
Jeden z mieszkańców zapytał ile w tym roku podrożało? 
Pani Wójt:, Jeżeli ktoś ma 1 h w stosunku roku zapłaci więcej niż w roku poprzednim o 22, 
50 zł i tak cały czas. Jeżeli 10 h to 225 zł zapłaci więcej niż w tamtym roku, mówimy o 
hektarach przeliczeniowych. 
Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy 12 głosami „za”, 2 głosami 
„przeciw” oraz 1 głosem „wstrzymał się” podjęła uchwałę. 
Ad.6.13) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stawki opłaty 
miejscowej oraz przedstawił wykaz inkasentów na terenie gminy Nowinka(podany niżej): 
Wykaz inkasentów pobierających opłatę miejscową na terenie Gminy Nowinka 

Lp. 
Nazwisko i imię 

 
Miejsce zamieszkania 

Miejscowość, w której 
pobierana jest opłata 

miejscowa 
1 Frąckiewicz Lech Augustów Ostry Róg 
2 Rowińska Edyta Strękowizna Strękowizna 
3 Chilmon Jan Strękowizna Strękowizna 
4 Babkowska Ewa Strękowizna Strękowizna 
5 Kunicki Marian Ateny Ateny 
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6 Przełomski Stanisław Bryzgiel Bryzgiel 
7 Motybel Marek Danowskie Danowskie 
8 Molawko Wiesława Augustów Klonownica 
9 Bartulis Mirosława Podnowinka Podnowinka 
10 Jabłońska Halina Suwałki Upustek-Podnowinka 
11 Dzienis Wioletta Ateny Ateny 
12 Słowikowska-Statkiewicz Lidia Danowskie Danowskie 
13 Kulbacki Dariusz Bryzgiel Bryzgiel 
14 Kotowska Renata Danowskie Danowskie 
15 Borkowska Anna Danowskie Danowskie 
16 Omilianowicz Teresa Danowskie Danowskie 
17 Kulbacki Jarosław Bryzgiel Bryzgiel 
18 Kulbacka Krystyna Bryzgiel Bryzgiel 
19 Skowroński Radosław Augustów Danowskie, Goła Zośka 
20 Więcko Barbara Augustów Ateny 
21 Kamińska-Kędra Marta Bakaniuk Bryzgiel 
22 Korzun Bogusław Ateny  Ateny 
Radny Grzegorz Pietrewicz: Co jest ważniejsze opłata pobierana od osób fizycznych 
przebywających czy opłata za wstęp? Załóżmy w Bryzglu. 
Z-ca Wójta: musi ponieść opłatę miejscową. 
Po czym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania Rada Gminy 12 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” oraz 2 
głosami „wstrzymał się”  podjęła uchwałę.  
Ad. 6.14). Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
Po czym poprosił o wnioski. 
Radny Jerzy Kłoczko: Kwestia formalna do punktu 5, to chodzi o to jak ktoś się podłącza do 
sieci. 
Pani Wójt: Tak. Jesteśmy jedną z 2 gmin będących w Wodociągach Podlaskich, które nie 
mają podwyżek. Stawki są niezmienne. 
Po czym Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania Rada Gminy 12 głosami „za”, 1 głosem „przeciw’,  oraz 2 
głosami „wstrzymał się” podjęła uchwałę. 
Ad.7. Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie do wymiaru podatku leśnego na 2013 
rok średniej ceny sprzedaży drewna ogłoszonej w komunikacie prezesa GUS z dnia 
19.11.2012  r. w kwocie 186, 42 zł. Żaden z radnych nie wniósł sprzeciwu. Proponowaną 
cenę rada przyjęła jednogłośnie. 
Ad.8. Brak wniosków i interpelacji. 
Ad.9. Wolne wnioski. 
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie się do listy mówców, według której będzie 
prowadzona dyskusja. 
Lista mówców: 

1. Tadeusz Trocki 
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2. Piotr Antonowicz 
3. Jadwiga Szypulewska 

 Dyskusję zaczął Pan Tadeusz Trocki pytając, dlaczego Gatnym Drugim 22 nie ma 
wodociągu, kanalizacji i oczyszczalni? 
Pani Emilia Zielińska: Pan Trocki Cezary był na liście na przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, tak jak 9 osób z Gatnego. 
Pan Trocki: Nie z własnej woli, nie z przymuszonej, z wyboru, nie. 
Pani Zielińska: Zasad była taka, że do każdego mieszkańca jeździł projektant, który pytał czy 
chce czy wyraża zgodę, w jakim miejscu, co i jak. U Pana Cezarego Trockiego był dwa razy, 
bo nie było zgody właściciela na te miejsca, które wskazał projektant, że jest najlepsze. Gdyż 
Pan Trocki Cezary chciał żeby ta oczyszczalnia przydomowa była po drugiej stronie drogi, 
która należy do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Żeby to wykonać 
należałoby zrobić przepust w drodze a za to Generalna Dyrekcja pobiera opłatę od gminy. 
Pan Tadeusz Trocki: To, dlaczego kanalizacja przez krajową 8 jest przebijana w kilku 
miejscach. 
Pani Wójt: Bo jak nie ma innej możliwości to jest przebijana, gdyby była inna możliwość to 
by poszli wzdłuż a nie wszerz. 
Pan Trocki: 
Czy nie jest w obowiązku Wójta żeby przynajmniej każdy mieszkaniec miał dostęp do zimnej 
wody, kanalizacji? 
Pani Wójt: Jak jest wodociąg to jest obowiązek żeby mieszkaniec się podłączył do 
istniejącego wodociągu. 
Pan Trocki: To, dlaczego takich mieszkańców nie podłączymy, że w domach wynajętych nie 
ma wody? 
Pani Wójt:, Jeżeli by nie było wody to można by było taka opłatę obniżyć, ale nie ma takiego 
mieszkania. Niektórzy mieszkańcy nie posiadają wodociągu, ale maja studnie głębinową. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Piotrowi Antonowiczowi. 
Piotr Antonowicz: Zastępca Wójta mówiła ile idzie pieniędzy na wypłaty dla nauczycieli. 
Proszę powiedzieć ile pieniędzy idzie z gminy na wypłaty pracowników. Wnoszę wniosek o 
obniżenie 10% pracownikom. 
Pani Wójt: Pani Skarbnik mamy to w budżecie? 
Z-ca Wójta: Panie Antonowicz my możemy odpowiedzieć na wniosek który może Pan złożyć 
w gminie. 
Pani Wójt: Zaraz będziemy wiedzieć. 
Piotr Antonowicz: Teraz drugie pytanie. Panie Przewodniczący ja mam przed sobą statut 
gminy który obowiązuje chyba wszystkich, ja tu nie rozumiem, niech mi Pan może 
wytłumaczy. W Urzędzie gminy zatrudnia się pracowników na podstawie wyboru wójta 
gminy, na podstawie powołania z-ce wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy i kierownika 
USC. Co to oznacza na podstawie powołania? 
Z-ca Wójta: Jeszcze raz powtórzy Pan pytanie, bo nie słyszeliśmy. 
Pani Wójt: kto kogo powołuje? 
Piotr Antonowicz: Z-ce wójta, sekretarza gminy, skarbnika, kierownika USC, co to znaczy na 
zasadzie powołania? 
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Sebastian Piekarski: Powołanie jest to rodzaj stosunku pracy. Są różne stosunki pracy. Wójt 
jest powoływany w drodze wyborów, wybierają go Państwo.  
Piotr Antonowicz: A na podstawie powołania kto powołuje, Wójt czy radni? 
Sebastian Piekarski: Jakby Pan dał mi dokończyć to bym odpowiedział na pytanie. To 
konkretne pytanie, kogo? 
Piotr Antonowicz: Konkretnie zastępcę wójta? 
S. Piekarski: Wójt 
Piotr Antonowicz: A sekretarza gminy? 
S. Piekarski: Wójt 
Piotr Antonowicz: Skarbnika gminy? 
S. Piekarski: Rada Gminy 
Piotr Antonowicz: To dlaczego dawnego skarbnika gminy Rada nie odwołała od maja? 
Pani Wójt: Bo Skarbnik odszedł, się zwolnił. 
S. Piekarski: Skarbnik złożył rezygnację. 
Piotr Antonowicz: Takie są zalecenia RIO, niezwłocznie, Pani Wójt 
S. Piekarski: Czy Pan mnie słucha? 
Piotr Antonowicz: Panie radco, czy Pan tu do końca sam legalnie zatrudniony? Sekretarza 
gminy zawsze powoływała rada, skarbnika zawsze Rada powoływała. 
Z-ca Wójta: Panie Antonowicz proszę przeczytać ustawę o pracownikach samorządowych i z 
nami wtedy dyskutować. 
Piotr Antonowicz: Pani Wójt Pani została tu przywieziona jak za komuny w teczce. 
Na sali podniósł się hałas. Zastępca Wójta poprosiła Przewodniczącego Rady o zabranie 
głosu.  
Przewodniczący Rady: Panie Piotrze, co Pan za papiery tam nasz. 
Piotr Antonowicz: Statut Gminy. Niech Pan się nie śmieje, bo Pan sam nielegalnie pracuje. 
Z-ca Wójta: Panie Antonowicz czytanie ze zrozumieniem opanowałam w 1 klasie szkoły 
podstawowej, ja wszystko rozumiem to, co Pan czyta z protokołu pokontrolnego, tylko, że w 
Pana przypadku to trzeba czytać ze zrozumieniem. 
Piotr Antonowicz: Ja czytam ze zrozumieniem. 
Na sali zrobiło się bardzo głośno, sesja zamieniła się w burzliwą dyskusję, były krzyki i 
powstało zamieszanie. Przewodniczący Rady próbował uspokoić wszystkich i zapanować nad 
zamieszaniem, jednak bez rezultatów. Niektórzy radni zaczęli opuszczać salę obrad, po czym 
Przewodniczący przerwał dyskusję i zamknął obrady XVII Sesji Rady Gminy Nowinka, które 
zakończyły się o godz. 14: 00. 
 
 Protokołowała:     Przewodniczący Rady Gminy 

Izabela Kuprewicz          Waldemar Jedliński 

 

 

 


